
 

Aan mevr. drs. Marjolijn Sonnema, directeur-generaal Agro 

Ministerie van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit  

Postbus 20401 

2500 EK Den Haag 

Otterlo, 31 december2019. 

 

Betreft: Wob-verzoek aangaande de toetsingen die leidden tot de besluiten 

om de Positieflijst op te nemen in de regeerakkoorden 

 

Geachte mevrouw Sonnema, 

 

Ooit kwam de Tweede Kamer tot de conclusie dat er Positieflijsten voor te houden 

diersoorten moesten komen. De minister zou een lijst opstellen van soorten die daarna 

waren toegestaan voor de houderij, alle overige soorten werden verboden. In de aanloop 

naar de opeenvolgende regeerakkoorden voor de kabinetten van 2010, 2012 en 2017 werd 

telkens weer besloten om deze politieke wens in uitvoering te nemen.  

 

Voor ons (voor de sector) is de politieke aanloop niet zo interessant. Van de mensen die in 

de Tweede Kamer meningen hebben over allerlei zaken en daarover besluiten nemen, 

wordt niet bij voorbaat verwacht dat ze er ook verstand van hebben. Onze ervaring leert 

dat het overgrote merendeel van hen geen affiniteit heeft met, geen belangstelling heeft 

voor en vooral ook geen kennis heeft van ons deel van de maatschappij en de bijbehorende 

rechtsregels. Zij lijken primair op hun electorale instincten te reageren. 

 

De stap die volgt is voor ons wèl van groot belang. Nadat de politiek haar wensbeeld heeft 

geformuleerd, is het aan de vakinhoudelijk deskundige staf (en dus: aan uw beleidsdirectie) 

om te toetsen of de gewenste ontwikkeling past in de geldende wettelijke kaders. Het zijn 

de in wetgeving gespecialiseerde beleidsambtenaren die het antwoord moeten geven op 

de vraag òf een voorgestelde maatregel wettelijk haalbaar is. Voor zover daar problemen 

mee zijn, geldt de vraag op welke wijze zo goed mogelijk tegemoet kan worden gekomen 

aan de wensen van de politieke beleidsmakers (de Tweede Kamer). 

 

Uw directie DAD is sinds de publicatie van het Andibel arrest op 19 juni 2008 alweer met de 

vierde poging tot het instellen van een Positieflijst bezig. Na de mislukte versies van 2013, 

2015 en 2017 lijkt het ook weer niks te worden met uw poging van 2019. Bij herhaling 

hebben we gevraagd naar de juridisch-vakinhoudelijke afweging die uw Agro-directie in de 

opeenvolgende kabinetsformaties heeft aangereikt. Deze afweging vormt de basis voor de 

besluiten om in de respectievelijke regeerakkoorden om de Positieflijst op te pakken. 

Niemand bleek tot nu toe bereid om daar helder over te zijn. 

 



Het lijkt ons niet redelijk te veronderstellen dat u als overheid ‘zomaar wat’ doet en dan 

achteraf wel ziet waar het schip strandt. Het kan haast niet anders dan dat ‘iemand’ in uw 

kringen een analyse heeft gemaakt en concludeerde dat het wèl kan. Na uw catastrofe bij 

de bestuursrechter op 28 maart 2017 zal toch op z’n minst bij de totstandkoming van het 

laatste regeerakkoord (eind 2017) een (her)overweging hebben plaatsgevonden.  

Wij zijn in de loop der jaren best wel betrouwbare tegenstanders gebleken, u wist dat u op 

ons altijd weer kon rekenen. En desondanks ging u er in het regeerakkoord van eind 2017 

weer voor. Dat wijst toch wel héél erg op positieve verwachtingen uwerzijds, daar begin je 

niet zomaar aan na de klappen die je een half jaar eerder kreeg. 

 

Dus, op enig moment (wij zouden willen denken, bij elke kabinetsformatie), op weg  

van 2008 naar nu, werd er in uw kamp slim nagedacht en werd de conclusie bereikt 

dat dit politieke bedenksel kon worden waargemaakt. Vandaar mijn verzoek aan u:  

 

Onder verwijzing naar de Wet openbaarheid van bestuur (Wob) verzoek ik 

u ons alle documenten te doen toekomen die betrekking hebben op de 

evaluatie(s) die tot het besluit leidde(n) om de politieke wens tot instelling 

van de Positieflijst in de opeenvolgende regeerakkoorden te honoreren en 

bovendien hiervoor telkens weer ruimhartig gemeenschapsgelden 

beschikbaar te maken. 

 

Voor de goede orde, ons hoeft u niet bezig te houden met allerlei zwartgemaakte of 

witgelakte vertroebelende ambtelijke creaties. Het gaat enkel en alleen om de vakmatige 

afwegingen van uw juristen en beleidsambtenaren die ten grondslag lagen aan de 

regeerakkoorden en die voor de aankomende bestuurders uittekenden hoe een dergelijke 

regeling juridisch diende te worden ingepast. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 




